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Začala magistrátní revitalizace 
Kunratického potoka vbBraníku
Vbparku ZabMlýnem nad ulicí Vrbova začala pět let připravovaná magist-
rátní revitalizace Kunratického potoka. Zahrnuje rozšíření koryta, rozvol-
nění kynety, opevnění kamennou rovnaninou zbbalvanů, stabilizaci dna 
příčnými prahy, vybudování průtočných tůní, opravu břehových zdí abve-
getační úpravy. Hlavními důvody pro revitalizaci je zlepšení ekologického 
stavu koryta abpropojení přilehlého parku sbvodním tokem. 

Jako hydrolog abvodo-
hospodář vnímám pozi-
tivní aspekty revitaliza-
ce toků. Jsou přínosem 

nejen pro potok samotný, ale 
ibcelou příbřežní zónu včetně 
nivy,“ uvedl radní Prahy 4 
pro životní prostředí abAgen-
du 21 Tomáš Hrdinka (ANO 
2011) abdodal: „Vnímám také 
dočasná negativa sbtím spoje-
ná, což je nejčastěji redukce 
vegetace vbmístě původních 
břehů abnabpůdorysu budoucí 
rozšířené nivy, která umož-
ní žádoucí rozvolnění toku 
abzpomalení odtoku. Dočasná 
ekologická ztráta spojená 
sbredukcí zeleně bude vbřádu 
pěti až deseti let, kdy doroste 
vegetace zbnáhradní výsad-
by, vyvážena návratem toku 
kbjeho přirozenému stavu, 
abto včetně vlivu nabvodní 
společenstva, ale ibživot 
vbnivě samotné, kdy lidé dnes 
téměř neviditelný potok zno-
vu objeví.“

Posílení biodiverzity 
vodního prostředí

Revitalizaci inicioval již 
vbroce 2018 tehdejší rad-
ní městské části Praha 4 
Ondřej Růžička (STAN). 

Současný radní pro životní 
prostředí Tomáš Hrdinka 
jeho myšlenku revitalizace 
neutěšeného stavu Kunra-
tického potoka vbuměle za-
hloubeném korytě podpořil, 
protože zbhlediska ekologic-
kého významu jsou obdobné 
revitalizace chápány jako 
významný nástroj posílení 
biodiverzity vodního pro-
středí abpotažmo krajiny již 
více než padesát let. Odbde-
vadesátých let 20. století 

probíhají ibnabtocích nabúze-
mí hlavního města.

„Podobnými úpravami 
prošla vbPraze řada vodních 
toků abpřes počáteční nevoli 
kvůli kácení stromů jsou 
následně provedené úpravy 
vnímány vesměs pozitivně,“ 
uvedl zástupce investora 
Josef Šlinger zbMagistrátu 
hlavního města Prahy. „Sa-
mozřejmě se ale všude najde 
skupina lidí, kteří mají názor 
jiný, případně by potok rádi 
upravili, ale ideálně bez 
kácení. Což se však technic-
ky neslučuje sbtím, čeho se 
má touto konkrétní úpravou 
docílit,“ připomněl.

Vbminulých letech tak 
prošly vbhlavním městě 
úpravami Lysolajský potok, 
Pitkovický potok, Šárec-
ký potok, Rokytka, Botič, 
Branický potok a další vodní 
toky. U Kunratického potoka 
současná revitalizační fáze 
navazuje na již loni a letos 
proběhnuvší etapy revitali-
zace potoka pod ulicí Vrbova 
kolem objektu Trigemy nebo 
revitalizaci nad rybníkem 
Labuť vbKrči. (red)
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Thomayerova 
nemocnice
dostane odbMČ
vyšetřovací 
lůžko
Ulehčit práci zdravotnic-
kému personálu, ale také 
zpříjemnit abzpřístupnit 
některá vyšetření pacien-
tům sbvýraznou nadvá-
hou by mělo vebFakultní 
Thomayerově nemocnici 
vbKrči nové speciální lůžko. 
Nákup takového lůžka 
vbhodnotě 130b000 korun 
umožní nemocnici fi nanční 
dar městské části Prahab4. 
Rozhodla obtom rada měst-
ské části nabsvém jednání 
30. října. Vbposledních 
letech znatelně přibývá 
obézních pacientů sbhmot-
ností přes 200 kilogramů. 
Jejich výrazný nárůst 
zaznamenala vbposlední 
době také Thomayerova 
nemocnice. (red)

Část Kunratického potoka před revitalizací.

Koryto potoka po úpravách.

Vyhlášení 
dotací pro 
rok 2025
Městská část Praha 4 
připravuje zveřejnění svých 
dotačních programů pro 
oblasti sportu, kultury, bez-
pečnosti, sociální abzdravot-
ní, integrace národnostních 
menšin abcizinců, rodinné 
politiky abživotního pro-
středí pro rok 2025 vbprůbě-
hu první poloviny prosince 
tohoto roku. Sledujte 
proto webové stránky 
www.praha4.cz abdotační 
portál dotace.praha4.cz. (red)

SbBěžeckou 
školou 
dobnového 
roku
Ibletos můžou nadšenci 
dobběhání abpříznivci Běžec-
ké školy Prahy 4 odstarto-
vat dobnového roku tradič-
ním Novoročním výběhem. 
Ten se uskuteční 
1. ledna, sraz je veb12.00 
hodin ubŽlutých lázní. (red)


